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Készült: Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. november 23. napján 

az id. Kapoli Antal Művelődési Házban 18
00

 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Jelen vannak: Karsai József   polgármester 

 Benke József   alpolgármester 

  Horváth Ferencné   külsős alpolgármester 

 Tálos Zoltán  külsős alpolgármester 

 Erdős Sándor János képviselő 

  Horeczki László  képviselő  

 Lóki József   képviselő 

 Pintér Gergő  képviselő 

 Rózsa János  képviselő 

 

 Dr. Horváth Zsolt  jegyző 

 Bagladiné  Kovács Mária  aljegyző 

 

 Lábodi Diána   SZASZK intézményvezető 

 Keserű Valéria   Művelődési Ház vezető 

 Bőthe Istvánné   Óvodavezető 

 Kovács Katalin  Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Társulás  

 

A lakosság részéről jelen van: 71 fő. 

 

Karsai József polgármester köszönti a megjelenteket.  

Megállapítja, hogy Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete teljes létszámban 

7 fővel megjelent, így a közmeghallgatás határozatképes, azt megnyitja. Karsai József 

polgármester javasolja, hogy a közmeghallgatáson a meghívóban 3. napirendi pontként 

feltüntetett tájékoztatás a szelektív hulladékszállításról napirendi pont a közmeghallgatás 1. 

napirendi pontja legyen. 

 

 

Napirend: 

 

 

1. Tájékoztató a szelektív hulladékszállításról 

Előadó: Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 

vezetője  

 

2. Beszámoló Kadarkút Város Önkormányzata 2015. évi gazdálkodásról 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

3. Kadarkút Város Önkormányzata 2016.évi költségvetésének tervezése 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

4. Egyebek 
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A javaslat alapján Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal 

az alábbi határozatot hozta: 

 

Kadarkút Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

157/2015.(XI.23.) önkormányzati határozata 

 

Kadarkút Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

módosított napirendet elfogadja. 

 

 

1. Tájékoztató a szelektív hulladékszállításról 

Előadó: Kovács Katalin a  Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 

vezetője  

 

Karsai József polgármester 

2016. 01. 01.-től bevezetésre kerül a házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés és  

hulladékszállítás. A hulladékgyűjtés és szállítás mint közszolgáltatás a Kaposmenti 

Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás keretein belül valósul meg. Ennek tagja 

Kadarkút Város Önkormányzata is.  

A hulladékról szóló 2012. évi CLXXXV. törvény előírja, ha az önkormányzat szelektív 

hulladékgyűjtést vezet be, akkor közmeghallgatás keretében tájékoztatást kell a lakosságot a 

szelektív hulladékgyűjtés céljáról, módjáról. 

Szeretettel köszöntöm Kovács Katalint a társulás vezetőjét, és felkérem tartsa meg a 

tájékoztatóját. 

 

Kovács Katalin  Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás vezetője  

Sok szeretettel köszöntöm a megjelent kadarkúti embereket. 

A Kaposmenti Hulladékgazdálkodási Társulás 2005-től működik. 2009-ben adtuk be azt a 

pályázatot amit az idén végre lezárhatunk. 

2015. év végére ki tudtuk alakítani azt a hulladékgazdálkodást, ami nem csak a 

hulladékszállításról szól, hanem a hulladékfeldolgozásról is. Megépítettünk egy 

hulladékkezelő telepet Kaposvár határában. Ha igény lesz rá, szervezünk nyílt napokat, 

melyre szeretettel várunk mindenkit. Itt a látogatók megismerkedhetnek a hulladékkezelő 

teleppel. 

Bemutatnám röviden a hulladékkezelő telepet. A hulladékkezelő telepet két nagy részre 

bonthatjuk. Az egyik részre a szelektíven gyűjtött hulladék fog bekerülni, ami egy kézi 

válogatósoron elválogatásra kerül. Itt akár 16 frakciót is lehet válogatni. Ez azért fontos a 

hulladékgazdálkodásban, mert ide kerülnek azok az anyagok, amelyekből újból műanyagot, 

újból papírt és újból fémet tudunk előállítani. A hulladékkezelő telep másik része a 

mechanikai hulladékkezelő. Ide kerül a kommunálisan és a vegyesen összegyűjtött hulladék. 

Ez egy gépi válogatás során két részre osztódik, az egyik rész kb. 60% továbbvihető 

energetikai hasznosításra, a maradék 40% lerakásra kerül. 

Ezen kívül 3 hulladékudvar is épült Hőgyészen, Nagybajomban és Kaposváron. Ide 

ingyenesen be  lehet vinni a háztartásban keletkezett veszélyes hulladékot és azokat a 

nagydarabos hulladékokat amelyek az évente meghirdetett lomtalanításkor nem kerülnek ki. 

2016.01.01.-től bevezetjük mind a 118 településünkön a házhoz menő szelektív 

hulladékgyűjtést, amelyhez a kék kukát kell használni. A lakosság ki lesz értesítve arról, hogy 

melyik napokon kell a kék kukákat kirakni. Kéthetente egy alkalommal jönnek az így 
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összegyűjtött hulladékért. El kell mondanom, hogy a most meglévő szelektív hulladékgyűjtők 

nem nagy hatékonyságúak. A házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés úgy indul, hogy a 

háztartásoknak kiosztunk egy 120 l kék színű kukát. Az osztás menetéről majd az 

önkormányzattal egyeztetünk. A kukán tájékoztató matrica lesz elhelyezve, arról, hogy mit 

lehet beletenni. Három féle dolgot lehet ebben gyűjteni, a műanyagot, a papírt és a fém 

hulladékot. Az a kérésünk, hogy valamelyest tisztán rakjuk be a gyűjtőbe a hulladékot, ne 

szennyezze egyik a másikat. Az üveget nem lehet ebben a kukában gyűjteni, mégpedig azért 

mert a széttört üvegdarabok felsértik a szállítószalagot. Az üveg egy részét vissza lehet váltani 

a többi üvegnek hozunk egy zöld színű szelektív hulladékgyűjtő szigetet.  

A keletkező zöld hulladéknak egy 300 l-es műanyag komposztláda kerül kiosztásra. A kék 

kuka átvétele kötelező, mert a kötelező közszolgáltatás része, viszont a komposztláda átvétele 

választható. A komposztládához kiosztásra kerül egy használati útmutató is. 

A közszolgáltatói díjak nem változnak, a begyűjtendő szelektív hulladék után senki nem 

kérhet plusz díjat. 

Kérem Önöket, hogy vegyék át a kék kukát és használják, ha valakinek kérdése van arra 

szívesen válaszolok. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Karsai József polgármester 

Köszönöm Kovács Katalinnak a tájékoztatást. Ha nincs kérdés, nekem, mint a település 

vezetőjének is az a kérésem, hogy a lakosság használja a szelektív hulladékgyűjtő edényt.  

 

2. Beszámoló Kadarkút Város Önkormányzata 2015. évi gazdálkodásról 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A zárszámadás még nem készült el az önkormányzat 2015. évi gazdálkodásáról, de 

hozzávetőleges adatok rendelkezésünkre állnak. 

A költségvetési főösszegünk 500 millió forint körül van. Ez azt jelenti, hogy az 

önkormányzatok súlya és feladat ellátási kötelezettsége leszűkült. Amikor átvettem a várost 

akkor több mint egy milliárdos költségvetésünk volt, igaz nagyon sok feladatot el is láttunk. 

Annak, hogy a költségvetési főösszegünk 500 millió forint lett az oka az, hogy nagyon sok 

feladat átkerült az önkormányzattól. Nekem az a véleményem, hogy ez nem jó.  

2015. évben az önkormányzat a költségvetési rendeletének megfelelően gazdálkodott. A 

központi állami támogatásokat megkapta. Az adók a tervezett módon és ütemben befolytak. 

Az önkormányzatnak likviditási gondja 2015. évben nem volt.  

Részletesen szeretnék szólni az adóbevételek alakulásáról 2015. évben. Amikor átvettem a 

város vezetését azt a célt tűztem ki, hogy megpróbáljuk az adókat mindenkitől beszedni, mert 

a közteher viselés azt jelenti, hogy az asztalról nem csak elveszek, hanem az asztalra teszek is. 

2015. évben 7 millió forint kommunális adóbevételt terveztünk ebből befolyt 7.250.000 forint. 

Ez nem azt jelenti, hogy nincs hátralékunk, mert az elmúlt évekből közel 5 millió forint 

kommunális adó hátralékunk van. Helyi iparűzési adóból is jól teljesítettünk, mert a 18 millió 

forint tervezett iparűzési adóbevétel helyett 27 millió forint iparűzési adóbevételünk folyt be. 

Ez jövőre lecsökken, mert az idén a szennyvíz beruházásból még jelentős iparűzési 

adóbevételünk származik. Bízom benne, hogy lesznek a jövőben is jelentős beruházásaink, 

amelyek emelik az iparűzési adó bevételeinket. Az iparűzési adóról tudni kell, hogy a várost 

ez élteti. 

Megemlíteném még az önkormányzat finanszírozását is. Az önkormányzat kötelező feladatai 

finanszírozásánál a központi költségvetés áttért a feladat alapú finanszírozásra. Megmondja, 

hogy az adott feladatot mekkora létszámmal kell ellátni, ahhoz biztosítja a finanszírozást, és 
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meghatározza, hogy adott ellátotti létszámhoz mennyi legyen a rezsi költség is. A 2015-ös 

évben ez a feladatfinanszírozás nem volt teljes egészében feladatfinanszírozás, mert az óvodai 

ellátáshoz saját bevételeinkből közel 6 millió forintot kellett még hozzá tenni. A szociális 

alapszolgáltatáshoz 9-12 millió forint körüli összeget kellett még hozzátenni. A 

közművelődéshez ami teljesen alulfinanszírozott, 8 millió forintot tettünk hozzá. 

Megpróbálunk mindent megtenni annak érdekében, hogy a működési kiadásokat a 

feladatfinanszírozáshoz igazítsuk, mert a képviselő-testület nem lát más esélyt arra, hogy azok 

a fejlesztések, amelyek régóta húzódnak és a lakosság jogos elvárásai meg tudjanak valósulni. 

Ezért a 2015-ös évben a gyereklétszám drasztikus csökkenése miatt az 5 óvodai csoportot 4 

óvodai csoportra csökkentettük. 

A szociális alapszolgáltatásban is törvényi változás miatt 1 fő létszámleépítést kell 

eszközölnünk. Minderre azért volt szükség, hogy a saját bevételek, amelyek arra szolgálnak, 

hogy a lakosság által kért fejlesztéseket meg tudjuk valósítani rendelkezésre álljanak. A 

fejlesztéseknek általában két része van, van a támogatás és van az önkormányzat saját forrása. 

 

2015-ben Kadarkút városában a következő fejlesztéseket sikerült elvégeznünk: 

 

- Elkészült a közvilágítás korszerűsítése. A halogén izzókat LED-es izzókra cseréltük. 

Ez a beruházás 30 millió forint értékben készült el. 

- Három intézményünkben, a Közös Önkormányzati Hivatalban, az óvodában és a 

művelődési házban napelemes rendszer került kiépítésre. Ez 100%-ban EU-s forrásból 

27 millió forintból valósult meg. A rendszer úgy van tervezve és kiépítve, hogy a 

napelemes rendszer annyit termel, amennyit ezen intézmények fogyasztanak. Ebből 

kb. 6 millió forint megtakarítása származik az önkormányzatnak. 

- A Magyar Labdarúgó Szövetséggel és az Emberi Erőforrások Minisztériumával 

közösen építettünk egy új rekortán borítású pályát. Ez 32 millió forint nagyságrendű 

beruházás volt. 

- Átadásra került az új mentőállomás, 106 millió forintos beruházást aktiváltunk. A 

mentőállomás átadás elhúzódásának többek között az egyik oka az volt, hogy nem 

találtunk Kadarkúton 7 érettségizett fiatal embert, aki vállalta volna, hogy elvégzi 

azokat a képzéseket és leteszi azokat a szakvizsgákat, amelyek szükségesek ahhoz, 

hogy a kadarkúti mentőállomáson dolgozzanak. 

- A gyerekház a pályázat lejártával ismét működik. Hazai finanszírozásba vittük át, 

hátrányos és nem hátrányos gyermekek korai fejlesztésével foglalkozik. A 

gyerekházban a gyermekek részére gyógytorna és gyermekorvos is rendelkezésre áll a 

hét bizonyos napjain.  

- Szociális tűzifa támogatásként 3.2 millió forintot kapott az önkormányzat. A szociális 

tűzifa osztás a jövő héten elkezdődik. A gyermeket nevelő családok részesülnek 

előnyben, a többiek ha van rá lehetőség akkor részesülhetnek a támogatásban. 

- A közfoglalkoztatás keretén belül valósítottuk meg a járda felújítást. 3 millió forintot 

költöttünk az Árpád utca déli oldalának járda felújítására, szinte teljes egészében új 

járdát építettünk. Elkezdtük a Körmendi utca északi oldalának a javítását is, közel 1/3 

része elkészült, a tavasszal folytatjuk. A célom az, hogy 2019-ig minden utcában az 

egyik oldali járda járható lesz. 

- Közfoglalkoztatásra az önkormányzat ebben az évben 181 millió forintot kapott és 

fordított. 190 ember dolgozott közfoglalkoztatásban. 
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3. Kadarkút Város Önkormányzata 2016.évi költségvetésének tervezése 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A 2016. évi tervekről szólnék pár szót. A Rákóczi utca útfelújítása nem történt meg a 2015-ös 

évben. Ez a beruházás 2016. tavaszán fog elkészülni, 2016. novemberéig kell elszámolni. 18 

millió forintot szeretnénk a Rákóczi utca útfelújítására fordítani, a forrás rendelkezésünkre áll. 

A fejlesztések megvalósítása attól függ, hogy milyen pályázatokon tudunk elindulni. 

Szeretném, ha 2016-ban elindulna a Vóta Pusztai út felújítása. Örülök annak, hogy a 

kastélyba visszaköltöznek az idősek. A gesztenyeüzemmel együtt közel 70 embernek biztosít 

munkát a Vóta Pusztai rész, ahova az út megépítése nagyon fontos. Ez közel 50 millió 

forintba kerülne, ezt kellene megoldani. 

Szeretném, ha az egészségház projekt is elindulna az elkövetkezendő években. Az 

egészségház helyszíne nagyon nagy kérdés, mert van aki szerint a központban lenne a legjobb 

helye, van aki szerint máshol. Véleményem szerint egy egészségháznak olyannak kell lenni 

ahol megfelelő a környezet, van megfelelő parkoló, mindenki könnyen megközelítheti. Ezért 

mertem én javasolni a Sport utcai részt, a mentőállomással szemben. Helyszínül felmerült a 

művelődési ház mögötti terület is. 

Tervezzük egy napelem park létesítését is ha lesz rá pályázat, a Sport utcai telkek mögötti 1 

HA területen. Ennek a bevétele előzetes számítások szerint 9 millió forint az önkormányzat 

részére, ami fedezné a település minden közfeladatokra fordított energia ellátását, és 

értékesíteni is lehetne belőle. 

Nagyon fontos lenne az iskolakonyha felújítása.  Ha ezen beruházásokat meg tudjuk 

valósítani akkor elégedett leszek. 

A képviselő-testület továbbra sem tervez adóemelést és nem tervezi új adónemek bevezetését 

sem. Szeretnénk minden fórumon kiállni a szolgáltatási díjak szinten tartása mellett. 

Tájékoztatom a lakosságot, hogy a szennyvízdíj megállapításra került. A szennyvíznél is két 

tényezős díj lesz ugyan úgy mint a víznél. Az alapdíj 200 Ft+Áfa/ hó ez Bruttó 254 Ft/hó ez a 

víz alapdíjával összeadva 654 Ft havonta, ez az állandó díj amit a vízfogyasztástól függetlenül 

be kell fizetni. A változó díj 231 Ft+Áfa/ m3 ez 294 Ft/m3. A változó díj a vízzel együtt 464 

Ft/m3.  Jó hír, hogy csak 2015. július 24.-től fog a szolgáltató szennyvízdíjat számlázni 

visszamenőleg. Az elszámoló számla decemberben érkezik meg. Fontos információ, hogy 

amennyiben a számlában szereplő összeg megterhelő a felhasználó számára, részletfizetést 

kérhet. A részletfizetést a szolgáltatótól kell kérni, levélben, e-mailben, telefonon vagy 

személyesen.  

Ezen a számlán fel lesz tüntetve a következő havi fizetendő mennyiség. Ha valaki úgy 

gondolja, hogy ez sok és nem fog ennyit fogyasztani akkor kérheti a mennyiség korrekcióját. 

Köszönöm, hogy meghallgattak. Ha valakinek van az elhangzottakkal kapcsolatban kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, az kérem, hogy tegye meg. 

 

Gőbölös Tibor Kadarkút, Árpád u. 111.  szám alatti lakos. 

Miért kell új helyre költöztetni az egészségházat? 

 

Nagy Lajos Kadarkút, Fő u. 49/C szám alatti lakos 

Mi az oka annak, hogy a tervezett varroda még nem indult el? 

Mi a helyzet a munkahely teremtéssel? 

Miért nem veszi meg az önkormányzat a régi varroda épületét? 

Az egészségházat ne vigyék ki a város szélére. Szerintem a mozi helyiség helyén is fel lehetne 

építeni az új egészségházat. 

A sportpálya környékét rendbe kellene tenni. 
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Karsai József polgármester 

Az egészségházat azért kell új helyre költöztetni, mert a meglévő épület nem felel meg 

azoknak a műszaki, törvényi és EU-s előírásoknak amelyeknek egy egészségháznak meg kell 

felelnie. Ennek az épületnek teljesen akadálymentesnek kellene lennie. Ez az épület nem 

akadály mentesíthető. El lehet bontani minden épületet, de például ennek az épületnek az 

elbontása 8-10 millió forint + ÁFA  körüli összeg lenne. Az épületet tervek, engedélyek 

nélkül nem lehet elbontani. Ugyanez a helyzet a mozi helyiséggel is. Én nem szeretnék régi 

épületet átalakítani, bővíteni, én egy új épületet szeretnék építtetni. Meg fogjuk találni az 

alkalmas területet az új egészségház felépítésére a központi részen. 

A nagybajomi varroda azért nem tud még a mai napig itt működni, mert Magyarországon 

nagy a bürokrácia. A pályázat be volt adva és meg is nyerték. Egy probléma volt, ahol a 

vállalkozó ezt a varrodát szeretné megépíteni az a terület nem gazdasági övezetben szerepelt a 

helyi rendezési terv szerint, hanem falusias lakóövezetben. A falusias lakóövezetbe a tető 

amivel a csarnok megépülne nem fér bele, ezért az építéshatóság nem ad rá építési engedélyt. 

Meg kell változtatni a rendezési tervet. Egy rendezési terv módosítás 9 hónapot vesz igénybe. 

Most lesz hatályos a rendezési terv módosítása, amelyben az a terület gazdasági övezetté 

minősül. 

Munkahelyteremtéssel kapcsolatban én vállaltam 40 embert, aki ott dolgozni fog. A cég jól 

fizet, megszakadni nem kell, a piac megvan viszont minőségi munkát kell végezni. Ma a 

munkaerő piacon az tud elhelyezkedni, aki szorgalmas, hajlandó tanulni, és a kezéből 

minőségi munkát tud kiadni. Egy vállalkozás akkor fog ide települni, ha lehet ilyen 

emberekből válogatni. 

A régi varroda megvásárlásával foglalkoztunk, de a tulajdonos nem akarja eladni, akkor 

viszont nem tudjuk megvásárolni. 

A futballpálya környékét a vidékfejlesztési forrásokból megpróbáljuk rendbe tenni. 

 

Gőbölös Tibor Kadarkút, Árpád u. 111.  szám alatti lakos. 

Az orvosi rendelőnek mi lesz a további sorsa? Az ifjúságnak rendezvények ifjúsági klub lesz-

e kialakítva? 

 

Murányi Ibolya a Somogy Megyei Közgyűlés tagja 

A polgármester úrnak megígértem, hogy amiben tudom segítem Kadarkutat, hiszen 

édesanyám Kadarkútról származik. 

 

Karsai József polgármester 

A régi orvosi rendelő épületéről még nem hoztunk döntést, a hasznosításról akkor születik 

döntés, ha a pályázati értesítőben megjelenik, hogy megnyertük az újat. Vannak elképzelések 

a hasznosításra. 

Az ifjúsági klub kérdésről úgy tudom, hogy a művelődési házban sok programot szerveztek és 

szerveznek, amelyekre várják a helyi lakosokat. Az érdeklődés csekély volt. Én szeretném ha 

a fiatalok itt maradnának a településen, és nagyobb lenne az érdeklődés a programok iránt. 

Köszönöm Murányi Ibolya felajánlását, a rendezvényeinkre mindig küldök meghívót, 

melyekre szeretettel várjuk. 

Ha nincs több kérdés köszönöm a képviselő-testületnek a 2015. évi munkáját. El kell 

mondanom, hogy nem az a jó képviselő, aki a polgármesternek mindig ellent mond, hanem az 

a jó képviselő, aki előrevivő az emberek számára fontos és hasznos dolgokhoz a nevét tudja 

adni és tudja támogatni a polgármestert a nehézségekben. Úgy gondolom, hogy itt olyan 

emberek ülnek akik szeretnék, hogy ez a település előre menjen, mert a széthúzás csak 

hátramozdítja a települést. A döntéseink mindig közösen kompromisszumok által és 
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nagytöbbségében teljes egyetértésben születnek. Bízom benne, hogy ez a jövőben is így lesz. 

Mindenkinek kívánok az elkövetkezendő ünnepekre családjában békés boldog ünnepeket, az 

új évre minden jót. Várunk mindenkit a vasárnapi Adventi gyertyagyújtásra. 

 

4. Egyebek 

Előadó: Karsai József polgármester 

 

A mentőállomás vezetője a csütörtöki képviselő-testületi ülésen a vendégünk lesz és elmondja 

a tudnivalókat a mentőállomásról. A helyi televíziós adásban ez megtekinthető 

A mérnök úr végzett a vízrendezéssel kapcsolatos felméréssel, elő tervekkel, és a csütörtöki 

ülésen lesz vendégünk, ez is megtekinthető a helyi televíziós adásban. 

 

Egyebek napirendi pont keretében más kérdés és hozzászólás nem hangzott el. 

 

Karsai József polgármester megköszönte a részvételt, és a közmeghallgatást 19
30

 órakor  

bezárta. 

 

 

 

 

Kmft. 

 

 

 

 

 

 Karsai József Dr. Horváth Zsolt 

 polgármester jegyző 
 

 

 

 


